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 العامة للاتحاد البرلماني العربي ترجمة الأمانة

 البرلمانية الآسيويةالجمعية 
 

 اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون الاجتماعية والثقافية
 باكو، جمهورية أذربيجان

 2023سبتمبر /أيلول 20-23
 

 التفصيلي مشروع جدول الأعمال
 

 
 )لبرلمانية الآسيويةاالعامة للجمعية من قبل الأمانة  31/07/2023( 

 
 الأعمال جدول إقرار .1

 الأعمال جدول مشروع لإقرار مدعوونالمشاركون 
 المكتب أعضاء انتخاب .2

 الاجتماع والمقرر رئيس �ئب لمنصبي التطوع المشاركين من يطُلب
 الاجتماع رئيس قبل من الافتتاحية الكلمة .3

 .الافتتاحية ابكلمتهة رئيسال دلي/ ست الافتتاحية بكلمته رئيسال سيدلي
 الآسيوية البرلمانية للجمعية العام الأمين تقرير .4

 ويوضــــح الدائمــــة اللجنــــة عمــــل عــــن تقريــــراً  الآســــيوية البرلمانيــــة للجمعيــــة العــــام الأمــــين ســــيعرض
 .الاجتماع فيها سينظر التي القرارات مشاريع حول نظره وجهات

 . آسيا في البرلمانياتالنساء  وضع .5
 للنسـاء خاصـة لجنـة القاضـي بإنشـاء 2014/16القـرار  اعتمـاد الآسيوية البرلمانية الجمعية قررت

ـــة في البرلمانيـــات ـــة الجمعي ـــة إطـــار في الآســـيوية البرلماني ـــة بالشـــؤون اللجن ـــة الدائمـــة المعني  الاجتماعي
 /الوثيـــق التفاعـــل خـــلال مـــن التنســـيقي الاجتمـــاع أنشـــطة تعزيـــز إلى يــُـدعى البرلمـــانيون .والثقافيـــة
 الــتي المواضــيع بشــأن تقــاريرهن /آرائهــن وعــرض آســيا في النســاء البرلمانيــات بــين التواصــل تســهيل
  .الأعمال جدول من البند هذا إطار في تهمهن
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 القرارات مشاريع حول عامة مناقشة .6
 محتـــوى فيمـــا يخـــص تهمهـــم الـــتي المواضـــيع حـــول ملاحظـــاتهم /آرائهـــم إبـــداء المشـــاركين مـــن يرجـــى

 .الصلة ذات والمسائل القرارات مشاريع
 القرارات: مشاريع في النظر .7

 مقترحـــي ويـــدعو اللجنـــة أمـــام القـــرارات مشـــاريعالاجتمـــاع  رئـــيس ســـيعرض البنـــد، هـــذا إطـــار في
 ويـتم تعـديل كـل  بخصـوص الاجتماع رئيس سيبتكما .  المقترحة نصوصهم عرض إلى التعديلات

 .المعني القرار مشروع اعتماد
 

 :التالية هي القرارات مشاريع
 

  آسيا في الثقافي التراث وحماية الثقافي التنوع تعزيز تدابير حول قرار .1
 والاتصالات المعلومات تكنولوجيا عبر الآسيوي التكامل حول قرار .2

 

 الوفـد قـدم ،2019 ،تركيـا ،أنطاليـا في 12الــ العامـة الجلسـة في هذا القرار مشروع في النظر أثناء
 التعــديلات هــذه جميــع صــياغة مــنهم الاجتمــاع رئــيس وطلــب. وتعديلاتــه ملاحظاتــه الإندونيســي

 .التالية الدائمة اللجنة في من التوضيح لمزيدالعامة من أجل ا الأمانة إلى وتقديمها خطياً 
 

 آسيا في ةالصحي في مجال العدالة التعاون حول قرار .3
  الفساد ضد ينالآسيوي ينالبرلماني حول قرار .4

 

 قطـردولـة  وفـد قدم ،2019 ،تركيا ،أنطاليا في 12الـ العامة الجلسة في القرار هذا في النظر أثناء
 وتقــديمها خطيــاً  التعــديلات هــذه صــياغة تــتم أنالاجتمــاع  رئــيس وطلــب. وتعديلاتــه ملاحظاتــه

 .التالية الدائمة اللجنة في من التوضيح لمزيدالعامة من أجل ا الأمانة إلى
 

 الآسيوية البرلمانية الجمعية في البرلمانياتالنساء  حول قرار .5
 وفــد قــدم ،2019 ،تركيــا ،أنطاليــا في 12الـــ العامــة الجلســة في هــذا القــرار مشــروع في النظــر أثنـاء

 إلىخطيــاً  التعــديلات إرســال مــنهم الاجتمــاع رئــيس طلــبو . والتعــديلات التعليقــات إندونيســيا
 .التالية الدائمة اللجنة في من التوضيح لمزيدالعامة من أجل ا الأمانة

 العالم أد�ن أتباع بين والوئام الحوار تعزيز حول قرار .6
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  آسيا في الثقافية المواد تهريب محاربة في والتشريعي القانوني التعاون حول قرار .7
 آسيا في بالمخدرات المشروع غير تجارالإ محاربة في الفعال التعاون حول قرار .8
جمهوريــة العــراق و  للجمهوريــة العربيــة الســورية الإنســانية المســاعدات حــول قــرار مشــروع .9

  نسانيةالإ كارثةال حافة علىالتي هي  وميانمار وغزة يةاليمنالجمهورية و 
 

 النهـــائي للتقريـــر اً وفقـــ الدائمـــة اللجنـــة قبـــل مـــن الدراســـة مـــن لمزيـــد هـــذا القـــرار مشـــروع تأجيـــل تم
 .الآسيوية البرلمانية للجمعية 13الـ العامة للجلسة

 

 ) مؤجل( آسيا في المهاجرين العمال حقوق وتعزيز حماية حول قرار مشروع .10
 

 النهـــائي للتقريـــر اً وفقـــ الدائمـــة اللجنـــة قبـــل مـــن الدراســـة مـــن لمزيـــد هـــذا القـــرار مشـــروع تأجيـــل تم
 .الآسيوية البرلمانية للجمعية 13الـ العامة للجلسة

 

  آسيا في مستدام مجتمع المتميزة في سبيل والشباب الأطفال تنشئة تعزيز حول قرار .11
 آسيا في المسنين مجتمع حول قرار .12
 "آسيا في البشرية التنمية" حول قرار .13
 ).تركيا -جديد( آسيا في السياحي التعاون بشأن قرار مشروع .14
الجمهوريـة الإسـلامية  -جديـد( آسـيا في المسـتدام السياحي التعاون بشأن قرار مشروع .15

 ) الإيرانية
 )أذربيجان -جديد( المرأة لجنة حول قرار مشروع .16

 الختامية الجلسة .8
 ما يستجد من أعمال .9

 

 .الأعمال جدول في التطرق إليها يتم لمو  تهمهم أخرى مسألة ةأي عرض من نلمشاركو ا سيتمكن
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Asian Parliamentary Assembly 

 

Standing Committee on Social and Cultural Affairs 

 

Baku, Republic of Azerbaijan 
20-23 September 2023 

 

Draft Annotated Agenda 
(7/31/2023 by APA Secretariat) 

 

1. Adoption of the Agenda  

Participants are invited to adopt the draft Agenda.  

2. Election of Bureau 

Participants are requested to volunteer for the positions of Vice-Chair and Rapporteur of the 

meeting  

3. Opening Remarks by the Chairperson 

Chair will present his/her opening remarks.  

4. Report of the APA Secretary General  

APA Secretary General will report on the work of the Standing Committee and outline his 

views on the draft resolutions to be considered by the meeting. 

5. Situation of  Women Parliamentarians in Asia  

APA by adopting Res/2014/16 decided to establish Special Committee of APA women 

parliamentarians under the Standing Committee on Social and Cultural Affairs.  

Parliamentarians are called upon to enhance activities of coordinating meeting through close 

interaction/facilitating networking among women parliamentarians in Asia and present their 

views/reports on topics of their interests under this agenda item.  

6. General Debate on Draft Resolutions 

Participants are requested to express their views/comments on topics of their interests vis-à-

vis content of draft resolutions and relevant issues. 

7. Consideration of Draft Resolutions: 

Under this item, the Chair will introduce the draft resolutions before the Committee and will 

invite authors of the amendments to present their proposed texts. The Chair will rule on each 

amendment and the draft resolution in question is adopted. 

Draft Resolutions are as follows: 
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1. Draft Resolution on Measures to Promote Cultural Diversity and Protect Cultural Heritage 

in Asia  

2. Draft Resolution on Asian Integration through Information and Communication Technology  

During consideration of this draft resolution at 12th Plenary Session in Antalya, Turkey, 2019, 

Indonesian delegation presented their comments and amendments. The Chair requested them that all 

such amendments should be drafted in a written form and be submitted to the Secretariat for further 

elaboration in the next Standing Committee.  

3. Draft Resolution on Collaboration on Health Equity in Asia  

4. Draft Resolution on Asian Parliamentarians against Corruption  

During consideration of this resolution at 12th Plenary Session in Antalya, Turkey, 2019, delegation of 

Qatar presented their comments and amendments. The Chair requested that such amendments should 

be drafted in a written form and be submitted to the Secretariat for further elaboration in the next 

Standing Committee.  

5. Draft Resolution of APA Women Parliamentarians  

During consideration of this draft resolution at 12th Plenary Session in Antalya, Turkey, 2019, 

delegation of Indonesia presented comments and amendments. The Chair requested them to send 

amendments in a written form to the Secretariat for further elaboration in the next Standing Committee.  

6. Draft Resolution on Promoting Inter-Faith Dialogue and Harmony among World Religions  

7. Draft Resolution on Legal and Legislative Cooperation in Combating the Smuggling of 

Cultural Items in Asia  

8. Draft Resolution on Effective Cooperation in Combating Illicit Drug Trafficking in Asia  

9. Draft Resolution on Humanitarian Aid to Syria, Iraq, Yemen, Gaza and Myanmar on the 

Verge of the Humanitarian Catastrophe  

This draft resolution is deferred for further consideration by Standing Committee according to the final 

report of the 13th APA Plenary.  

10. Draft Resolution on Protection and Promotion of the Rights of Migrant Workers in Asia 

(Deferred)  

This draft resolution is deferred for further consideration by Standing Committee according to the final 

report of the 13th APA Plenary.  

11. Draft Resolution on the Promotion of Quality Child and Youth Development for Sustainable 

Society in Asia  

12. Draft Resolution on Ageing Society in Asia  

13. Draft Resolution on “Human Development in Asia”  

14. Draft Resolution on Tourism Cooperation in Asia (New-Turkiye) 

15. Draft Resolution on Sustainable Tourism Cooperation in Asia (New-Iran) 

16. Draft Resolution on the Commission on Women (New-Azerbaijan) 

8. Closing Session. 
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9. Any Other Matters   

Participants will have the possibility to introduce any other issue of their interest not covered 

on the Agenda.  
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